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Výroční zpráva o činnosti Akademického senátu Fakulty architektury ČVUT  

za rok 2022 

Akademický senát Fakulty architektury (dále jen AS FA) se během roku 2022 sešel celkem 

na osmi řádných a jednom mimořádném zasedání (17. -. 25. zasedání AS FA). O jejich 

obsahu byly vedeny a zveřejňovány podrobné zápisy obsahující všechna projednávaná 

témata, včetně podstatných částí vedené diskuse a konkrétních příspěvků jednotlivých 

diskutujících.  

Výroční zpráva proto obsahuje jen základní informace s odkazem na jednotlivé 

zveřejněné zápisy. 

Zasedání se pravidelně účastnili zvolení senátoři a senátorky a četní hosté. Účast, resp. 

usnášení schopnost AS FA byla v celém období na velmi dobré úrovni.  

Zasedání probíhala především formou řízené, ale místy také spontánní diskuse, a to i v 

přesahu konkrétních projednávaných bodů. V rámci „různého“, pokryla poměrně široké 

spektrum témat, především v reakci na pravidelné informace vedení FA. Zprávy z vedení 

odrážely v přiměřeném rozsahu i obsah jednání na kolegiu děkana, kde byli účastni v 

osobě předsedy, resp. místopředsedy (studentské části) také zástupci AS FA. 

V závěru roku 2022 proběhla příprava voleb na další období činnosti AS FA. 

 

17. zasedání konané 9. 2. 2022 

Z důvodu možné kolize funkcí senátorů a proděkana, resp. proděkanky odstoupili z AS FA 

P. Vorlík, K. Rottová a J. Šrubař. Odstupující senátoři zastávali funkce předsedy a 

místopředsedy AS FA a proto bylo nutné zvolit nové předsednictvo a doplnit jeho složení.  

V tajné volbě byl předsedou zvolen J. Sedlák a místopředsedkyní za pedagogickou část 

H. Nezpěváková. AS FA byl doplněn o náhradníky, K. Brůhovou, N. A. Hurychovou, H. 

Nezpěvákovou a H. Seho. 

Na zasedání byla předložena a schválena Výroční zpráva a o činnosti AS FA za rok 2021. 

Proběhla příprava na doplňující volby pedagogických pracovníků do AS ČVUT a byl 

schválen jejich časový harmonogram. 

Děkan fakulty předložil k projednání návrh na proděkany a proděkanky: proděkan pro 

pedagogickou činnost J. Šrubař, proděkan pro vědu výzkum a uměleckou činnost P. Vorlík, 

proděkanka pro vnější vztahy K. Rottová, proděkanka pro zahraniční vztahy I. Fialová. 

Funkce proděkana pro rozvoj zůstala ještě v jednání.  

AS FA projednal záměr jmenovat tyto proděkany, resp. proděkanky bez výhrad. 

Na návrh děkana proběhla diskuse o doplnění Vědecko-umělecké rady FA ČVUT. AS FA 

souhlasil se jmenováním L. Lábuse jejím členem. 
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Návazně na zasedání bylo vydáno prohlášení AS FA k aktuální 

situaci na Ukrajině, které bylo odsouhlaseno formou hlasování per rollam. 

 

18. zasedání konané 16. 3. 2022 

V úvodu zasedání uctil AS FA památku zemřelé prof. A. Šrámkové symbolickou minutou 

ticha. Děkan informoval, že rozhodl uspořádat rozloučení, které se bude návazně konat v 

přízemí budovy fakulty.  

Jednání AS FA navazovalo na veřejné představení kandidáta na senátora AS ČVUT, L. 

Lábuse. 

Děkan fakulty předložil k projednání AS FA návrh na jmenování prof. I. Šestákové 

proděkankou pro rozvoj a výstavbu. Návrh na jmenování byl souhlasně projednán. 

Dále děkan sdělil záměr vytvoření další pozice ve vedení FA pro osobu, která bude mít na 

starost výstavbu.  

Děkanem fakulty byl předložen návrh na jmenovávání disciplinární komise FA ČVUT ve 

složení: 

Pedagogové: Daria Balejová Bártová, Hubert Kamil Guzik 

Studenti: Kristýna Schulzová, Tomáš Vojtíšek 

Náhradníci – pedagogové: Jana Tichá, Pavel Ullmann 

Náhradníci – studenti: Šimon Prokop, Alena Richterová 

O jednotlivých navrhovaných členech bylo tajně hlasováno a složení komise bylo 

schváleno. 

Děkan fakulty předložil a jmenovitě zdůvodnil návrh složení nové VÚR (složení viz příloha 

zápisu z 18. zasedání AS FA). Po diskusi o návrhu proběhlo tajné jmenovité hlasování. AS 

FA vyslovil souhlas s návrhem děkana. 

V rámci zasedání proběhla doplňující volba členů a předsedů komisí AS FA (viz zápis z 18. 

jednání AS FA). D. Matějovská byla zvolena předsedkyní hospodářské komise AS FA. T. 

Vojtíšek byl zvolen předsedou komise studijního plánu AS FA. 

Děkan informoval o situaci v souvislosti s děním na Ukrajině a podpoře studentům, kteří 

jsou zasaženi situací na Ukrajině. 

 

19. zasedání konané 20. 4. 2022 

Pí tajemnice J. Tóthová předložila Výroční zprávu o hospodaření FA za rok 2021 a 

podrobně komentovala její obsah.  V diskusi byly vzneseny dílčí podněty pro příští výroční 

zprávu. Hospodářská komise po prostudování materiálu doporučila zprávu ke schválení 

a Výroční zprávu o hospodaření FA za rok 2021 byla následným hlasováním schválena.  
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Proděkan J. Šrubař, v zastoupení děkana, předložil Zprávu o 

činnosti FA za rok 2021. Komentář ke zprávě přednesli také proděkané I. Šestáková a J. 

Vorel působící ve funkci v roce 2021. 

Po proběhlé diskusi byla předložená Výroční zpráva o činnosti FA 2021 schválena. 

K. Rottová předložila projednání a vysvětlila revizi statutu Ceny děkana reflektující 

zkušenosti minulého ročníku. 

Předložený materiál byl v diskusi AS souhlasně projednán. 

Proděkan J. Šrubař informoval o probíhající přípravě zřízení institutu 

ombudsmana/ombudsmanky s předpokladem vzniku směrnice děkana, ev. jejím 

následném zahrnutí do vnitřních předpisů FA. Dokument by měl být předložen AS FA v 

červnu tohoto roku. V této souvislosti informoval o vzniku přípravné skupiny složené z řad 

pedagogické i studentské části akademické obce.  

Místopředseda AS FA za studentskou část AS, J. Holeček se vzdal své funkce. Následně 

proběhla volba nového místopředsedy. Na základě tajného hlasování se jím stal T. 

Vojtíšek.  

 

20. zasedání konané 18. 5. 2022 

Děkan fakulty informoval o jednání na úrovni kolegia rektora o doporučeních, která se 

týkají technické pomoci Rusku a Bělorusku s tím, že na školách probíhá debata, jak 

postupovat ve vztahu ke stávajícím i příchozím studentům z těchto zemí. Předpokladem 

je, že výsledkem této diskuse bude příkaz rektora.  

Proděkan J. Šrubař navázal informací, že napříč ČVUT došlo ke shodě, že jednotlivé 

součásti vypíší mimořádné přijímací řízení pro ukrajinské uprchlíky. Podmínky jsou již 

připraveny a připomínky a návrhy na změny od AS budou zapracovány. Potřebným 

předpokladem je urychlené schválení v AS FA.  K tomu došlo následně formou per rollam.  

Děkan fakulty předložil koncept charty ombudsmana/ombudsmanky FA. 

K tomuto cíli zřídil komisi pro rovné příležitosti, která má pomoci vytvářet vstřícné 

prostředí na FA. Komise je sestavená ze zástupců studentů, doktorandů, akademických i 

neakademických pracovníků (složení: F. Chládek, Š. Malošíková. A. Richterová, A. 

Vondráková, K. Brůhová, H. Guzik). Prvním úkolem je příprava institutu 

ombudsmana/ombudsmanky. Předpokladem je následné projednání materiálu v 

podobě charty ombudsmana/ombudsmanky v AS FA. Na zasedání byly představeny 

hlavní rysy materiálu a představa o harmonogramu jeho implementace, ke kterým byla 

vedena diskuse. 

Děkan D. Hlaváček spolu s proděkanem P. Vorlíkem na zasedání vysvětlili principy Vnitřní 

soutěže FA pro podporu umělecké, tvůrčí a publikační činnosti. 
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21. zasedání konané 15. 6. 2022 

Děkan fakulty představil změny v podmínkách pro přijetí ke studiu v bakalářských 

programech. AS FA po diskusi předložené změny schválil. 

Byla projednána směrnice děkana – Státní závěrečné zkoušky na FA ČVUT v Praze, která 

upravuje průběh státních závěrečných zkoušek v bakalářském studijním programu 

Architektura a urbanismus. Součástí zkoušky bude také test, jehož podobu připravuje tým 

prof. Kohouta. Zkouška bude probíhat v učebnách v MOODLE. Výsledky testu budou 

sloužit jako podklad pro komisi státní závěrečné zkoušky. V příštím akademickém roce 

bude naposledy uznávána část nebo celá státní zkouška na základě předchozích 

výsledků ve studiu.  

AS FA směrnici děkana souhlasně projednal. 

 

Na zasedání byly předloženy podmínky pro přiznání prospěchového stipendia za 

vynikající studijní výsledky na FA ČVUT za akademický rok 2021/22 

Proděkan J. Šrubař informoval, že se jedná se o vyhlášku děkana, která vychází z platného 

stipendijního řádu ČVUT. Studenti pro získání stipendia musí splnit několik podmínek. 

Byla provedena změna v intervalu a výši přiznaného prospěchového stipendia. Jako 

rozhodný úsek studia se stanovuje (celý akademický rok) 10 měsíců. Bude zúžen interval 

pro nejvyšší stipendium a stipendium bude zvýšeno. Dále bude rozšířen interval pro 

nejnižší stipendium. Cílem je podpora výborných studentů a mírně se ušetří ve 

stipendijním fondu. Proděkan připomněl, že fakultní stipendia jsou mezi nejvyššími na 

celém ČVUT. 

AS FA podmínky souhlasně projednal. 

Děkan fakulty předložil novou verzi Volebního řádu Akademického senátu FA ČVUT. 

Změnou oproti doposud platnému Volebnímu řádu AS FA je zavedení elektronické volby. 

S tím souvisí navrhované snížení počtu členů volební komise, zrušení povinné volební 

místnosti. 

Dále byla doplněna možnost obrátit se na volební komisi s námitkami k průběhu nebo 

vyhodnocení voleb. Ostatní změny jsou formální (přesun odstavců, upřesnění formulací). 

AS FA ČVUT Volební řád Akademického senátu schválil. 

Děkan fakulty předložil Směrnici děkana ke zřízení funkce ombudsmana/ombudsmanky 

na FA ČVUT v Praze. Poděkoval skupině pro rovné příležitosti za přípravu dokumentu a 

poznamenal, že dochází k důležité změně v životě fakulty. Současný dokument předkládá 

po projednání na kolegiu děkana. Zároveň poděkoval za přínosnou debatu, vedenou k 

tématu na předešlém zasedání senátu.  

AS FA souhlasil s předloženým záměrem. 

Děkan fakulty informoval o přípravě zřízení nového ateliéru hostujícího profesora s 

předpokladem, že se bude pravidelně opakovat a každý rok se obmění.  
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Děkan požádal o svolání mimořádného zasedání AS FA s cílem 

schválení rozpisu finančních prostředků na rok 2022.   

 

J. Sedlák upozornil, na blížící se termín voleb do AS FA. Současný mandát končí na konci 

listopadu a bude tedy třeba hned po letních prázdninách započít s jejich přípravou, 

konkrétně ustavením Volební komise.  

 

22. mimořádné zasedání konané 29. 6. 2022 

Děkan fakulty předložil Návrh rozpisu a dotace na rok 2022. Seznámil AS FA s prezentací 

„Přehled rozpisu a dotací.“ V rámci výkladu popsal genezi materiálu, jehož výsledkem byla 

předložená tabulka „Přehled normativního rozpisu příspěvku a dotací na rok 2022.“ 

Výklad doplnila pí tajemnice Tóthová, která shrnula vývoj finanční situace v roce 2022. 

Za hospodářskou komisi konstatovala D. Matějovská, že komise souhlasí s předloženým 

rozpisem na rok 2022. 

Po široké diskusi s mnoha dotazy a podněty byl Rozpis financí a dotací na rok 2022 

schválen. 

J. Sedlák připomněl, že je potřeba zvolit čtyřčlennou volební komisi pro senátní volby. 

Vyzval přítomné k účasti, resp. pomoci při oslovení potenciálních členů do příštího 

zasedání AS.  

 

23. zasedání konané 21. 9. 2022 

Děkan fakulty požádal AS FA o souhlas se jmenováním mimořádného člena Vědecko-

umělecké rady FA ČVUT v Praze na období 2022 až 2026. Reagoval tak na návrh vzešlý z 

diskuse na poli senátu. Za dalšího, mimořádného člena VUR navrhl rektora Vysoké školy 

uměleckoprůmyslové v Praze PhDr. et PaedDr. Jindřicha Vybírala, DSc.  

AS FA ČVUT vyslovil souhlas s návrhem děkana. 

 

V rámci přípravy voleb do AS ČVUT a AS FA byla jmenována volební komise. Do dílčí 

volební komise pro volby do AS FA a volby do AS ČVUT na podzim 2022 byli zvoleni R. 

Fingerová, M. Ponka, L. Vargová a formou hlasování per rollam byla komise doplněna o P. 

Irinkova. Předsedkyní volební komise se stala R. Fingerová. 

Následně, na základě hlasování per rollam, ze dne 11. 10. 2022 došlo k vyhlášení voleb do 

Akademického senátu FA ČVUT s tím, aby dílčí Volební komise FA zajistila průběh voleb 

do AS ČVUT ve volebním obvodu FA. 

 



FAKULTA ARCHITEKTURY ČVUT 

Akademický senát  

 

     

 

THÁKUROVA 9  

166 34 PRAHA 6 

ČESKÁ REPUBLIKA  

 

IČ 68407700 | DIČ CZ68407700 

BANKOVNÍ SPOJENÍ KB PRAHA 6 

Č. Ú. 19-5505650247/0100 

 

SENAT@FA.CVUT.CZ 

WWW.FA.CVUT.CZ 

 

24. zasedání konané 19. 10. 2022 

Na základě poskytnutých materiálů a osobních představení kandidátek na 

ombudsmanku, které proběhlo 17.10.2022, proběhla na zasedání AS FA diskuse, jejímž 

cílem bylo dospět k doporučení nejvhodnější kandidátky na ombudsmanku vedení FA. 

Rozhodnutí o doporučení kandidátky proběhlo formou tajného hlasování. 

AS FA doporučil děkanovi FA ČVUT kandidátku na ombudsmanku Mgr. Ditu Jahodovou. 

Předsedkyně volební komise R. Fingerová informovala o práci komise a aktivní spolupráci 

PR s oddělením na přípravě voleb do AS FA. 

 

25. zasedání konané 16. 11. 2022 

V rámci zasedání vyhlásila předsedkyně Volební komise, R. Fingerová výsledky voleb do 

AS ČVUT a AS FA a informovala o jejich průběhu (výsledky a protokol jsou součástí přílohy 

zápisu). 

Byly předloženy a následně projednány Podmínky přijímacího řízení obsahující tři části: 

1/ Podmínky pro přijetí ke studiu v navazujících magisterských studijních programech v 

českém jazyce uskutečňovaných na FA ČVUT  

2/ Podmínky pro přijetí ke studiu v navazujících magisterských studijních programech v 

anglickém jazyce uskutečňovaných na FA ČVUT  

3/ Podmínky pro přijímání studentů studujících stejný nebo obdobný studijní program na 

jiné vysoké škole. Po diskusi byly podmínky v předložené podobě AS schváleny. 

 

Proběhla diskuse o studenty organisované debatě na téma způsobu zápisu do atelierů. 

 

Závěr  

Předseda AS FA tímto děkuje všem senátorům a senátorkám, předsednictvu senátu a 

členům jednotlivých pracovních komisí za aktivní práci v průběhu roku 2022.  

Poděkování také patří vedení fakulty, předně p. děkanovi za průběžně podávané 

informace z kolegia děkana, resp. informace z pohledu vedení školy obecně.  

Zvláštní poděkování patří za bezchybnou práci tajemnici AS FA, pí G. Thompson, zajišťující 

krom agendy zápisů i organisaci jednotlivých zasedání AS. 

Konečně poděkování patří také pedagogické a studentské části Volební komise za práci 

při organizaci voleb na nastávající období. 

 

J. Sedlák, 23.11.2022 


